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חברי וחברות האיגוד שלום,

פעילות  מלאי  ואנו  הנוכחי  הוועד  של  היבחרו  מאז  משנה  יותר  קצת  עברה 
ולהציג  האחרונה  בשנה  עבודתנו  את  לסכם  ההזדמנות  על  ושמחות  ועשייה 

את העשייה הרבה.

עם היבחרנו הגדרנו את האתגרים העומדים בפני איגוד המתכננים. נושאים 
אלה  עודכנו וחודדו בעקבות הסקר הגדול שערכנו. פעולותינו השונות נועדו, 

בין היתר, לענות על האתגרים שהצבנו לעצמנו: 

- הוכן מסמך המפרט ומציג את הייחוד של  קידום  ומיסוד מעמד המתכנן 
והתקיימו   אחרות  במדינות  המתכנן  במעמד  וההכרה  המתכננים  עבודת 
על מנת להעמיק את ההכרה בחשיבות  מספר מפגשים עם מקבלי החלטות 
עתה  עוסקים  אנו  בישראל.  התכנון  בהליכי  המתכננים  עבודת  ובייחודיות 
במקצוע  ההכרה  דרכי  שונות,  במדינות  תכנון  ארגוני  למיפוי  חקר  בעבודת 
את  נבחן  החקר  ממצאי  לימוד  לאחר  השונים.  לאיגודים  הקבלה  ודרישות 

האופן בו נמשיך את פעולתנו בנושא מהותי זה. 

האחרונה  השנה  במהלך   - עקרוניים  תכנונים  בנושאים  האיגוד  קול  חיזוק 
בנושאי  כגורם מקצועי המוזמן להציג את עמדתו  האיגוד חיזק את מעמדו 
תכנון מגוונים.  שיתופי פעולה שונים הולידו, בין היתר, הרצאות שהתקיימו 
או מושבים המתוכננים על ידי חברי האיגוד בכנסים מקצועיים שונים )כנס 
הוזמנו  ירוקה(.  לבניה  המועצה  האקלים,  וועידת  האדריכלים,  התאחדות 
ערר  ובוועדות  מחוזיות  בוועדות  לחברות  האיגוד  מטעם  נציגים  להציע 
להצעת   שקרא  קורא  לקול  האיגוד  חברי  של  מענה  לאחר  שהגשנו  )רשימה 
מועמדות(, פורסמה עמדת איגוד המתכננים בנושא ביטול תמ"א 38, הוצגה 
בתכנית   נפחית  להגדרה  במעבר  שעסק  התכנון  מינהל  ביום  האיגוד  עמדת 

וביטול הקלות בניה, ועוד.

התקיימו  השנה  משמעותיים-  ודיונים  מפגשים  העשרה,  פעילויות  הרחבת 
גורמי  עם  פעולה  ובשיתופי  מגוונים  תכנון  בתחומי  שעסקו  אירועים  עשרה 

תכנון שונים.  

בבאר  העתיקה  העיר  ברחבי  השנה  התקיים  הכנס   – המתכננים  איגוד  כנס 
שבע. בכנס השתתפו כ-800 איש. הכנס כלל מושב מליאה בו השתתפו ראש 
העיר באר שבע מר רוביק דנילוביץ וראש העיר חיפה ד"ר עינת קליש רותם. 
כמו כן התקיימה הרצאת אורח של פרופ' דסקינג מפריבורג. התקיימו מיני 
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אירוע  העתיקה.  בעיר  שונים  במבנים  כולם  מקבילים,  ומושבים  מליאות 
ביומו  הסיורים  גם  כמו  גדולה  הצלחה  נחל  מוזיקלית,  הופעה  שכלל  הערב, 

השני של הכנס.  

אנו רואות בהיותו של איגוד המתכננים  גורם שותף בגיבוש עמדות מקצועיות 
בנושא תכנון שונים חלק משמעותי בתהליך של חיזוק מעמד המתכנן.  בפני 
להתייחס  נידרש  אנו  ספק  שללא  רבים  אתגרים  עומדים  התכנון  מערכת 
הצורך  בערים,  המגורים  צפיפות  שאלת  את  הכוללים  היבטים  אליהם, 
בתוספת משמעותית של יחידות דיור תוך יצירת מרחב איכותי דינמי שיתאים 
גם לשינויים פוטנציאלים באורח החיים ובטכנולוגיה,  תכנון על בסיס שיתופי 
פעולה )חשיבה אזורית?(, עתיד המרקם הכפרי, אתגרי התחבורה הציבורית, 

ועוד ועוד. 

תמי גבריאלי ורחל קטושבסקי 
יו"ר משותפות, איגוד המתכננים 


